
Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 511 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 511:
’’Hvordan vil ministeren forklare, at politikerne i Folketinget ønsker en øget fo-
kus på psykiatrien når regionerne på den anden side lukker sengeafsnit for at 
spare penge?”

Svar:
Jeg er enig i, at det kan være frustrerende at høre om overvejelser om senge-
lukninger i psykiatrien på trods af flere års prioritering fra Folketingets side.

Vi har – fra regeringens og satspuljepartiernes side – flere gange opfordret re-
gionerne til meget nøje at overveje antallet af sengepladser i psykiatrien. Vi 
har afsat penge til oprettelse af senge i bl.a. retspsykiatrien, og vi har opfordret 
regionerne til at oprette flere specialiserede senge i overensstemmelse med 
Sundhedsstyrelsens rådgivning herom i forbindelse med indførelsen af udvi-
dede patientrettigheder. 

Samtidigt er det vigtigt at slå fast, at vi ikke har råd til dårlig økonomistyring –
heller ikke på sundhedsområdet. Jeg anerkender, at regionerne står overfor en 
vanskelig opgave, og at det er en kæmpe udfordring at få organiseret og styret 
sundhedsvæsenet, så indsatsen matcher den økonomiske situation.

For mig at se handler det derfor om at tænke nyt og gøre tingene bedre for de 
midler, der er til rådighed. Det er naturligvis vigtigt, at patienterne får den be-
handling der er nødvendig og af høj kvalitet. Det arbejde forventer jeg er i 
gang i alle regioner – også i Region Sjælland.

Med venlig hilsen
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